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Gdin. Admir 6avalic
Poslanik u Predstavni6kom domu Parlamenta Federacije
Bosne i Hercegovine

PREDMET: Odgovor, dostavlja se

Po5tovani,

U vezi Va5eg poslanickog pitanja, koje ste postavili na nastavku 4. redovne
sjednice Predstavnickog doma Parlamenta Federacije BiH od 21.12.2023. godine,
obavje5tavam Vas kako slijedi:

Ta6na je VaSa informacija da tokom 2023. godine nije odrZana niti jedna sjednica
Ekonomsko-socijalnog vijeca za teritoriju Federacije BiH. Razlog je Sto u prvom kvartalu
2023. godine nije bilo sjednice, jer se u to vrijeme konstituisala nova parlamentarna
vecina, i shodno tome o6ekivala se uspostava nove Vlade Federacije BiH.
Vlada Federacije BiH u starom sazivu, sa tada5njim premijerom gospodinom Fadilom
Novalicem, obzirom da je bila u tehnickom mandatu, nije pripremala nikakva zakonska
rjeSenja, te Ekonomsko-socijalno vijece nije imalo materijale o kojima bi socijalni partneri
raspravljali.
Poslije konstituisanja nove Vlade Federacije BiH u aprilu 2023. godine, poku5ao sam
sazvati konstituirajucu sjednicu Ekonomsko-socijalnog vijeca (Sestog saziva), te shodno
6lanu 17. Sporazuma o osnivanju Ekonomsko-socijalnog vijeca za teritoriju Federacije
Bosne i Hercegovine ("SluZbene novine Federacije BiH", br.47102,42103,8108,
13/08,51/08,40110,10111), uputio pismene pozive socijalnim partnerima, kako bi se to
realiziralo. Sindikat i Poslodavci su izrazili spremnost da pristupe konstituiranju
Ekonomsko-socijalnog vijeca u novom sazivu, medutim Vlada Federacije BiH nije
odgovorila na taj poziv. Pozivi su ponovljeni u vi5e navrata, pismeno i usmeno, ali iz
Vlade Federacije BiH do danas nismo dobili nikakav odgovor, napominju6i da je takav
gest suprotan 6lanu 17. Sporazuma o osnivanju Ekonomsko-socijalnog vijeca za
teritoriju Federacije Bosne i Hercegovine, kojim je utvrdeno da su socijalni partneri u
obavezi odrZati konstituirajucu sjednicu Ekonomsko-socijalnog vije6a Federacije BiH,
najdalje 30 dana poslije konstituiranja nove vlasti.
Zelim da Vas podsjetim da je dlanom 4. Sporazuma o osnivanju Ekonomsko-socijalnog
vijeca za teritoriju Federacije Bosne i Hercegovine decidno definirano da se odredena
zakonska rje5enja iz oblasti ekonomske, socijalne i razvojne politike obavezno moraju
raspravljati na sjednicama Ekonomsko-socijalnog vijeca. Sva zakonska i podzakonska
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rje5enja koja ne produ tu formalnu proceduru, su iz proceduralnih gre5aka oboriva na
Ustavnom sudu Federacije Bosne i Hercegovine. Na2alost, to se u pro5losti dogadalo, i

to u vi5e navrata.
Zbog nepo5tovanja Sporazuma o osnivanju Ekonomsko-socijalnog vijeca za teritoriju
Federacije posne i fJercegovine, Vlada Federacije BiH direktno kr5i odredbe Zakona o
obligacionim odhOslnra u Federacfli BiH, ali i Zakona o radu, kao i medunarodne
konvencije br. 87. i 98. koje su, obzirom da su ratificirane u BiH, u pravnom smislu iznad
doma6eg zakonodavStva i moraju se direktno primjenjivati u Bosni i Hercegovini.
Najnoviji primjer nepo5tivanja Zakona o radu (,,SluZbene novine Federacije BiH", br.
26116, 89/18 t 44122), odnosno odrebe 6lana 78. stav 3. je objavljivanje "Odluke o
najniZoj plati u Federaciji BiH za 2024. godinu", gdje Vlada Federacije BiH nije uop5te
konsultovala Ekonomsko-socijalno vijece, iako je Zakonom o radu to izridito morala
udiniti. lnade, takav pravni akt, zbog navedenog proceduralnog propusta, je pravno
ni5tavan i Ustavni sud Federacije BiH, ako neko uputi apelaciju ovom organu, ce ga
poni5titi bez ikakve rasprave.
Da stvar bude gora, Vlada Federacije BiH je izdala saop5tenje za javnost u kojem je
navedeno da je Odluku o najniZoj plati u Federaciji BiH za 2024. godinu donijela nakon
konsultacije sa Ekonomsko-socijalnim vijecem, Sto je klasidno obmanjivanje javnosti.
Jer, ponavaljam, Ekonomsko-socijalnog vijeca za teritoriju Federacije Bosne i

Hercegovine jo5 uvijek nije konstituisano u novom, Sestom sazivu i nije odrZalo niti
jednu sjednicu u 2023. godini, Sto je suprotno svim vaZe6im zakonima u Federaciji BiH,
koji reguli5u ovu oblast.

Po5tovani zastupnide, nadam se da sam jasno odgovorio na VaSe pitanje, uz napomenu
da stojim na raspolaganju za eventualna, dodatna obja5njenja. Takoder, napominjem da
je Ekonomsko-socijalno vije6e operativno, te da moja malenkost i sekretarijat
Ekonomsko-socijalnog vijeca moZe zakazati sjednicu u roku od 24 sata, kada socijalni
partneri odlude. Ekonomsko-socijalno vijece Federacije BiH u potpunosti funkcioni5e i

uredno ispunjava svoje domace i medunarodne obaveze. Ali, nemamo nikakve
mogucnosti da prisilom dovedemo socijalne partnere na sjednicu Ekonomsko-socijalnog
vijeca, da rade. To nam nije ni posao.

S po5tovanjem,
ednik

nog vijeca
s.r

CO:
Genralni Sekretarijat Vlade Federacije BiH
n/r gda. Edita KalajdZi6, sekretarka
Parlament Federacije Bosne i Hercegovine
Zastupnicki/Predstavni6ki dom
n/r gdin. lvan Milidevic, sekretar
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